



Dividend Distribution Policy Statement

بيان سياسة توزيع أرباح الأسهم

Board Decision:

This Dividend Distribution Policy has been approved by the Board of Directors of Shell Oman Marketing Company S.A.O.G. ("Shell Oman" or the "Company") in March 2026.

Dividend to Shareholders Intent:

the Company intends to distribute dividend to Shareholders in accordance with the provisions of this policy including the company's financial position considerations and the applicable laws and regulations of the Sultanate of Oman.

Dividend Distribution Interval:

The Company may distribute dividend on an annual or interim basis, subject to the Company's financial performance, cash flow position and overall strategic priorities.

The Board shall retain full discretion to determine whether dividend will be declared in any given period.

Dividend Distribution Strategy:

Dividend may be paid in cash and/or in kind.

Company Financial Position Considerations:

The Company's ability to declare and distribute dividend is guided by its overall financial performance, liquidity position, and long term strategic priorities. In evaluating potential dividend distributions, the following key factors shall be taken into consideration:

- **Net profit after tax** generated for the relevant financial year.
- **Capital expenditure and reinvestment requirements**, necessary to sustain operations and support strategic growth initiatives.
- **Liquidity and cash flow availability**, ensuring that operational, financing, and investment commitments are adequately met.

In alignment with prudent financial management, the dividend amount, if any, shall be limited to the **lower** of:

1. **A percentage of the Company's net profit after tax** for the relevant financial year; and

قرار مجلس الإدارة:

تمت الموافقة على سياسة توزيع أرباح الأسهم هذه من قبل مجلس إدارة شركة شل العمانية للتسويق ش.م.ع.ع. ("شل عمان" أو "الشركة") في مارس 2026.

الغرض من توزيع الأرباح على المساهمين:

تعترم الشركة توزيع أرباح الأسهم على المساهمين وفقاً لأحكام هذه السياسة بما في ذلك الاعتبارات الخاصة بالوضع المالي للشركة والقوانين واللوائح المعمول بها في سلطنة عمان

دورية توزيع الأرباح:

يجوز للشركة توزيع أرباح الأسهم على أساس سنوي أو مرحلي، وذلك رهناً بالأداء المالي للشركة، ووضع التدفقات النقدية، والأولويات الاستراتيجية العامة.

يحفظ مجلس الإدارة بالصلاحيحة التقديرية الكاملة لتحديد ما إذا كان سيتم الإعلان عن توزيعات أرباح في أي فترة مالية معينة.

استراتيجية توزيع الأرباح:

قد تُدفع نقداً و/أو عينياً.

اعتبارات الوضع المالي للشركة:

تسترشد قدرة الشركة على الإعلان عن توزيعات الأرباح ودفعها بأدائها المالي العام، ووضع السيولة لديها، والأولويات الاستراتيجية طويلة الأجل. وعند تقييم توزيعات الأرباح المحتملة، تؤخذ العوامل الرئيسية التالية بعين الاعتبار:

- **صافي الربح المحقق بعد الضرائب** للسنة المالية المعنية.
- **متطلبات الإنفاق الرأسمالي** وإعادة الاستثمار اللازمة لاستدامة العمليات ودعم مبادرات النمو الاستراتيجي.
- **توفر السيولة والتدفقات النقدية**، لضمان الوفاء بالالتزامات التشغيلية والتمويلية والاستثمارية بشكل ملائم.

وتماشياً مع الإدارة المالية الرشيدة، يقتصر مبلغ توزيع الأرباح - إن وجد - على المبلغ الأقل من:

1. **نسبة مئوية من صافي أرباح الشركة** بعد الضرائب للسنة المالية المعنية؛ و

Head Office

P.O. Box 38, Mina Al Fahal, Postal Code 116, Sultanate of Oman
Tel: 24 570100, Fax: 24 570121, C.R. No. 1/57123/0, Tax Card
No.: 8074861

المكتب الرئيسي

ص.ب. 38، ميناء الفحل، الرمز البريدي 116، سلطنة عمان
تليفون: 24 570100، فاكس: 24 570121، س.ت رقم: 1/57123/0،
رقم البطاقة الضريبية: 8074861



2. **Available distributable cash**, after accounting for operating commitments, debt and financing obligations, and approved capital investment plans.

Growth Strategy:

This Dividend Distribution Policy is designed to maintain a prudent balance between delivering sustainable returns to shareholders and allocating capital toward value creating growth opportunities.

The Company aims to ensure that dividend decisions support long term financial resilience, enable investment in strategic initiatives, and reinforce the Company's commitment to responsible and forward looking capital management.

Industry and Market Update:

Under this Policy, dividend distribution decisions will be guided by the broader macroeconomic landscape, shifts in energy market dynamics, and the Company's competitive strengths.

Dividend Announcement Placement and distribution Plan:

- **Dividend announcements:** will be disclosed through The Muscat Stock Exchange ("MSX") portal in accordance with applicable disclosure requirements.
- **Disclosure Timeline:** Dividend shall be disclosed within prescribed regulatory timelines and in accordance with applicable regulatory requirements.
- **Disclosure content:**

Each dividend related disclosure shall include:

1. The **total dividend amount** approved for distribution; and
2. The **dividend per share (DPS)**.

Dividend Approval and Payment:

The Board of Directors shall endorse and submit the dividend proposal to the Annual General Meeting of the Shareholders. The distribution shall be executed only after obtaining official approval in the Annual General meeting.

The distribution will follow the timeline set out by the Financial Services Authority ("FSA").

Distribution shall be executed through Muscat Clearing & Depository SAOC ("MCD").

2. **النقد القابل للتوزيع المتاح**، بعد احتساب الالتزامات التشغيلية، والتزامات الديون والتمويل، وخطط الاستثمار الرأسمالي المعتمدة.

استراتيجية النمو:

صُممت سياسة توزيع أرباح الأسهم هذه للحفاظ على توازن دقيق بين تقديم عوائد مستدامة للمساهمين وتخصيص رأس المال لفرص النمو التي تحقق قيمة مضافة.

تهدف الشركة إلى ضمان أن قرارات توزيع الأرباح تدعم المرونة المالية طويلة الأجل، وتمكين الاستثمار في المبادرات الاستراتيجية، وتعزيز التزام الشركة بإدارة رأس المال بطريقة مسؤولة ومستدامة.

تحديثات قطاع الصناعة والسوق:

بموجب هذه السياسة، ستسترشد قرارات توزيع الأرباح بالمشهد الاقتصادي الكلي الأوسع، والتحويلات في ديناميكيات سوق الطاقة، ونقاط القوة التنافسية للشركة.

موقع إعلان توزيع الأرباح وخطة التوزيع:

- **إعلانات أرباح الأسهم:** سيتم الإفصاح عنها من خلال بوابة بورصة مسقط وفقاً لمتطلبات الإفصاح المعمول بها.
- **الجدول الزمني للإفصاح:** يتم الإعلان عن توزيعات الأرباح ضمن الأطر الزمنية التنظيمية المحددة ووفقاً للمتطلبات التنظيمية المعمول بها.
- **محتوى الإفصاح:**

يجب أن يتضمن كل إفصاح متعلق بأرباح الأسهم ما يلي:

1. إجمالي مبلغ الأرباح المعتمد توزيعها؛ و
2. ربح السهم الواحد

اعتماد ودفع أرباح الأسهم:

يقوم مجلس الإدارة بإقرار ورفع مقترح توزيع الأرباح إلى الجمعية العامة السنوية للمساهمين. ولا يتم تنفيذ التوزيع إلا بعد الحصول على الموافقة الرسمية في اجتماع الجمعية العامة السنوية.

يخضع الجدول الزمني للتوزيع للمدد المحددة من قبل الهيئة العامة للخدمات المالية.

يتم تنفيذ عملية التوزيع من خلال شركة مسقط للمقاصة والإيداع ش.م.ع.م.

Head Office

P.O. Box 38, Mina Al Fahal, Postal Code 116, Sultanate of Oman
Tel: 24 570100, Fax: 24 570121, C.R. No. 1/57123/0, Tax Card
No.: 8074861

المكتب الرئيسي

ص.ب. 38، ميناء الفحل، الرمز البريدي 116، سلطنة عمان
تليفون: 24 570100، فاكس: 24 570121، س.ت. رقم: 1/57123/0،
رقم البطاقة الضريبية: 8074861



Dividend Distribution Policy Rationale:

The Company currently adopts an annual dividend distribution interval to align payouts with audited year-end results, maintain cash flow flexibility, and ensure dividend decisions reflect full-year performance and market conditions while supporting sustainable returns and long-term value creation.

Amendments:

The Company retains the right to revise or update this Policy as needed to reflect regulatory developments or any changes in its financial position or strategic priorities.

Disclaimer:

This Dividend Distribution Policy outlines the Company's general framework for shareholder returns and reflects prevailing financial assumptions, governance principles, and regulatory requirements. However, this Policy **does not constitute a commitment** to declare or pay dividend in any financial year, nor does it guarantee any minimum or specific payout ratio.

All dividend declarations shall remain **entirely subject to the recommendation of the Board of Directors and the approval of the Shareholders' General Meeting**, in accordance with applicable laws, ("FSA") regulations, and the Company's financial performance, cash flow position, and forward looking considerations in any given period.

Contact Information: Investor Relations
For further information, please contact:

Mahmoud Al Abri

Title: General Manager - Corporate Relations
& Investor Relations Officer
Email: Mahmoud.Alabri@shell.com
Phone: 9933 6109



معلومات التواصل: علاقات المستثمرين
لمزيد من المعلومات، يرجى التواصل مع:

الفاضل / محمود بن عبدالله العبري
المسمى الوظيفي: مدير عام علاقات الشركة
و رئيس علاقات المستثمرين
البريد الإلكتروني: Mahmoud.Alabri@shell.com
الهاتف: 9933 6109

الحكمة وراء سياسة توزيع الأرباح:

تستند سياسة توزيع الأرباح حالياً في الشركة إلى مبدأ الدورية السنوية لضمان توافق المدفوعات مع النتائج السنوية المدققة، مما يعزز مرونة التدفقات النقدية. وتضمن أن تعكس قرارات توزيع الأرباح أداء العام بالكامل وظروف السوق، مع تعزيز العوائد المستدامة وخلق قيمة طويلة الأجل.

التعديلات:

تحفظ الشركة بالحق في مراجعة أو تحديث هذه السياسة حسب الحاجة لتعكس التطورات التنظيمية أو أي تغييرات في وضعها المالي أو أولوياتها الاستراتيجية.

إخلاء مسؤولية:

تحدد سياسة توزيع أرباح الأسهم هذه الإطار العام للشركة لعوائد المساهمين، وتعكس الافتراضات المالية السائدة ومبادئ الحوكمة والمتطلبات التنظيمية. ومع ذلك، لا تشكل هذه السياسة التزاماً بالإعلان عن أرباح الأسهم أو دفعها في أي سنة مالية، كما أنها لا تضمن أي حد أدنى أو نسبة توزيع محددة.

تظل جميع إعلانات توزيع الأرباح خاضعة بالكامل لتوصية مجلس الإدارة وموافقة الجمعية العامة للمساهمين، وفقاً للقوانين المعمول بها، ولوائح الهيئة العامة للخدمات المالية، والأداء المالي للشركة، ووضع التدفقات النقدية، والاعتبارات المستقبلية في أي فترة معينة.

Head Office

P.O. Box 38, Mina Al Fahal, Postal Code 116, Sultanate of Oman
Tel: 24 570100, Fax: 24 570121, C.R. No. 1/57123/0, Tax Card
No.: 8074861

المكتب الرئيسي

ص.ب. 38، ميناء الفحل، الرمز البريدي 116، سلطنة عمان
تليفون: 24 570100، فاكس: 24 570121، س.ت رقم: 1/57123/0،
رقم البطاقة الضريبية: 8074861